
Besvarelse af spørgsmål nr. 144 (Alm. del), som Folke-
tingets Miljø- og Planlægningsudvalg har stillet til in-
denrigs- og sundhedsministeren den 25. maj 2005

Spørgsmål 144:
"Er ministeren bekendt med Melitek’s produkter, og vil ministeren inddrage 
virksomhedens viden i arbejdet, jf. besvarelsen af S 93 stillet af Steen Ga-
de?”

Svar:
Jeg har modtaget følgende udtalelse fra Lægemiddelstyrelsen, som jeg kan 
henholde mig til:

”Lægemiddelstyrelsen er ikke bekendt med de nævnte produkter, men det 
fremgår af den pressemeddelelse, der er vedhæftet spørgsmålet, at der er 
tale om en råvare, der skal undergå en forarbejdning, så den siden hen kan 
indgå i medicinsk udstyr.

Som nævnt i besvarelsen af spørgsmål 114 forventes Kommissionen inde-
værende sommer at nedsætte en arbejdsgruppe, der på europæisk plan 
skal undersøge mulighederne for en løsning på de problemer, der er knyttet 
til ftalater i medicinsk udstyr.

Lægemiddelstyrelsen har overfor Kommissionen peget på, at der i regi af 
denne arbejdsgruppe bør iværksættes undersøgelser, der skal afdække 
mulighederne for at fremme udviklingen af medicinsk udstyr uden indhold 
af ftalater. Efter styrelsens opfattelse vil det være naturligt at inddrage al 
relevant viden i dette arbejde, herunder viden om alternativer til ftalatholdi-
ge plastblødgørere.”
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